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yaþýyorsak, gelirleri arttýramadýðýmýzda, giderleri 
azaltmaya çalýþmak gerektiðinin, kolektif olarak 
sorunlarý çözmenin ve yeni insanýn yaratýlmasý 
sürecinin iþletilmesinin önemine deðinen bir konuþma 
yaptý.

Ýkinci oturum ise "Devrimci-Halkçý yerel yönetimler 

için politikalar ve uygulamalar-1" baþlýðý ile 

gerçekleþti. Ankara Tabip Odasý`ndan Bayazýt 

Ýlhan`ýn baþkanlýðýný yaptýðý 2. oturum, Prof. Dr. Fuat 

Ercan`ýn "Sermaye birikiminin saçýlma sürecinde 

anti-kapitalist yerellikler" sunumuyla baþladý.  Ercan, 

kapitalizmin dünyanýn dört bir yanýnda sömürü ve 

yýkýmýný her geçen gün arttýrdýðýný söyledi. Yerel 

mücadele dinamiklerine deðinen Ercan, anti-

kapitalist, anti-patriyarkal bir bakýþ açýsýyla, çapraz 

dayanýþma aðlarýnýn önemine, platform tarzý 

örgütlenmeye ve proaktif bilinçle hareket etmenin 

gerekliliðine iþaret etti.

2. sunumu "Merkezi devlet – yerel yönetimler arasý 

kaynak bölüþümü" baþlýðýyla ekonomist-araþtýrmacý 

M u s t a f a  S ö n m e z  g e r ç e k l e þ t i r d i .  Ye r e l  

yönetimin/iktidarýn bir yalan olduðu sözleriyle 

konuþmasýna baþlayan Sönmez, yerel yönetimlerin 

merkezi iktidarýn vesayeti altýnda olduðunu belirtti.

Sönmez`in ardýndan söz alan Þehir Plancýlarý Odasý 

Ankara Þubesi`nden Serdar Nizamoðlu ise "Mekansal 

planlama süreçleri: Konut sorunu ve kentsel 

dönüþüm" baþlýklý sunumu gerçekleþtirdi. Ýnsanca 

yaþanacak konutlarýn nasýl olmasý gerektiðine deðinen 

Nizamoðlu, Kuzey Ankara kentsel dönüþüm projesi 

çalýþmasýndan da örnekler verdi. Yrd. Doc. Dr. Binali 

Tercan ise, "Deprem ve afet politikalarý, yerellerde 

müdahale mekanizmalarý" baþlýkl ý sunumu 

gerçekleþtirdi.

Aranýn ardýndan 3. oturuma geçildi. "Devrimci-Halkçý 

yerel yönetimler için politikalar ve uygulamalar-2" 

baþ l ý k l ý  o t u r um,  KESK  Anka ra  Þube l e r  

Platformu`ndan Mevlüt Çakmak tarafýndan yönetildi. 

Ýlk sözü "Yerellerde özyönetim modeli çerçevesinde 

sosyalist demokrasi" baþlýðý ile araþtýrmacý yazar Foti 

Benlisoy aldý. Benlisoy, neoliberalizmin karakteristik 

özelliklerine deðinmesinin ardýndan "proletaryayý 

hakim sýnýf haline getirme sürecinde sosyalist 

görevler ve demokratik görevlere iþaret etti. Bu 

kapsamda sosyalist demokrasi anlayýþýnýn 

yerleþtirilmesinin önemli olduðunun altýný çizdi.

"Gündelik hayat, kültür, kimlik ve ideoloji" baþlýklý 

sunumu gerçekleþtiren Prof. Dr. A. Tayfun Atay ise, 

canlý örneklerle insanlarýn gündelik hayatlarýnda 

kurduklarý iliþkilerden örnekler verdi. Popüler kültüre 

iliþkin eleþtirilerde bulundu.

"Piyasa, rant ve yolsuzluklar üçgeninde kamu yararý" 

baþlýklý sunumu gerçekleþtiren Dr. Gaye Yýlmaz, 
sunumuna "yolsuzluk nedir?" diye sorarak baþladý; 
liberalizm ve yolsuzluðun sistematikleþtirilmesi 
arasýndaki iliþkiyi anlattý.

Tarihi, doðayý ve kültürü korumak yerine "özel mülk 
edinme hakkýnýn" kutsandýðýný ve buna karþýlýk 
rüþvetle ödüllendirme yapýldýðýný söyleyen Yýlmaz, 
"kamu yararýnýn" bir piyasa malýna dönmesi anlamýna 
geldiðini vurguladý.

Son olarak özgür bir halk muhalefeti ve devrimci 
belediyecilik giriþimlerinin karþý karþýya kaldýðý 
tehditleri özetleyerek konuþmasýný sonlandýrdý.

Son oturumun son konuþmacýsý ise, Çankaya 
Belediyesi çalýþaný ve kadýn sýðýnmaevi sorumlusu 
Saliha Tüfekçi Delice idi. "Toplumsal cinsiyet 
farkýndalýðý ve yurttaþlýk bilinci" baþlýklý sunumu 
yapan Delice, kadýnlarýn toplumsal cinsiyete dayalý rol 
bölüþümünde daha dezavantajlý konumda olduðunu 
söyledi. Kent mekanlarýnýn kadýnlar için yaþanabilir 
olmasý için belediyelerin yapmasý gerekenleri 
özetleyen Delice, konuþmasýnýn devamýnda 
sýðýnmaevine baþvuran kadýnlardan yola çýkarak 
þiddet gören kadýnlara iliþkin gözlemlerini anlattý. 
Kadýna yönelik þiddetin önlenmesi konusunda öneri 
ve görüþleriyle konuþma sona erdi.

Somut tartýþmalar

 Sempozyumun ikinci gününde de tartýþmalar iki ana 
baþlýk etrafýnda þekillendi. Bunlardan ilki; 
"Uluslararasý Ölçekte Devrimci-Halkçý Yerel Yönetim 
Deneyimleri" olurken ikincisi, "Sistem Karþýtý Yerel 
Mücadele Deneyimleri" oldu.

Türkiye tarihinde özgül yere sahip Fatsa ve 1 Mayýs 
Mahallesi deneyimlerine dair tarihsel ve politik bir 
çerçevenin sunulduðu iki konuþmanýn ardýndan BDP 
Muþ milletvekili Demir Çelik ve Dersim Demokratik 
Halk Dayanýþmasý adýna Ozan Doðan'ýn yaptýðý 
konuþmalar aracýlýðýyla iki siyasal hat üzerinden 
yürütülen mücadeleler tartýþýldý.

Tartýþmalarýn ve katýlýmýn yoðunluðunu son anýna 
kadar yitirmediði sempozyum, Sibel Özbudun'un 
baþkanlýk ettiði, Mazgirt (Dersim) Belediye Baþkaný 
Tekin Türel, Hozat (Dersim) Belediye Baþkaný Cevdet 
Konak, Aknehir (Antakya) Belediye Baþkaný Mehmet 
Mübarek, Samandað (Antakya) Belediye Baþkaný 
Mithat Nehir, Diyarbakýr Büyükþehir Belediye Baþkaný 
Osman Baydemir ve Pertek (Dersim) Belediye 
Baþkaný Kenan Çetin'in katýldýðý oturum ve forumun 
gerçekleþtirilmesiyle sona erdi.

Öte yandan ulusal ve uluslararasý düzlemdeki 
örnekleri, çalýþmalarý ve tartýþmalarý bir araya getiren 
sempozyumdaki sunumlar sempozyum düzenleme 
kurulu tarafýndan kitaplaþtýrýlýyor.

Ankara'da 2. Deprem toplantýsý...

Ankara Valiliði tarafýndan Ankara'nýn depremselliði 

konusunda geniþ katýlýmlý ikinci toplantý düzenlendi. 

Ankara Valisi Alâaddin Yüksel'in Baþkanlýðýnda 

düzenlenen toplantýya Vali Yardýmcýsý Dr. Ahmet Þahin 

Özcan, Büyükþehir Belediye Baþkaný Ý. Melih Gökçek, 

Genel Sekreter Yardýmcýsý Mustafa Sarýgül, Ýl 

Müdürleri, Ýl Özel Ýdaresi Genel Sekreteri Adem 

Ceylan, Daire Baþkaný Mustafa Saat, Ankara Kalkýnma 

Ajansý Genel Sekreteri Asým Balcý,  Ankara 

Üniversitesi ve Gazi Üniversitesi Deprem Araþtýrma ve 

Uygulama Merkezleri Müdürleri, Hacettepe 

Üniversitesi Doðal Afetler Araþtýrma ve Uygulama 

Merkezi ve ODTÜ Afet Yönetimi Uygulama ve 

Araþtýrma Merkezi Müdürleri ile Bilim Adamlarý, 

Öðretim Üyeleri, Ýl Afet ve Acil Durum Müdürü Ömer 

Akbaþ, Ýl Çevre ve Þehircilik Müdürü Kasým Kayýhan, 

Mimarlar Odasý Ankara Þubesi Baþkaný Fatih Söyler, 

Jeoloji Mühendisleri Odasý II. Baþkaný Hüseyin Alan, 

Jeofizik Mühendisleri Odasý Temsilcisi Teknik Müdür 

Murat Akbaþ, Ýnþaat Mühendisleri Odasý Ankara 

Þubesi Temsilcisi Erdoðan Balcýoðlu, Karayollarý IV. 

Bölge Müdür Yardýmcýsý Mehmet Tutaþ ile deprem 

uzmanlarý katýldý.

Toplantýnýn açýlýþýnda konuþan Ankara Valisi Alâaddin 

Yüksel, kasým ayýnda yapýlan birinci deprem 

toplantýsýnda, Ankara'nýn depremselliði ve bu konuda 

alýnacak tertip ve tedbirlerin neler olmasý lazým geldiði 

hususlarýnýn tar týþýldýðýný belir tti. Vali Yüksel, 

Ankara'da kurumsal altyapýnýn oluþturulmasý ve 

önceliklerin belirlenmesi ve bu amaçla da Ankara 

deprem stratejisi ve eylem planýnýn yapýlmasý gerektiði 

hususunda karar aldýklarýný da söyledi.

47

h
a
b
e
r
 b

ü
lt
e
n
i

TM
M

O
B

 J
eo

lo
ji 

M
üh

en
di

sl
er

i O
da

sý

Metalik Maden Yataklarý Semineri yapýldý 

Prof. Dr. Peter Laznýcka tarafýndan hazýrlanan Metalik 
Maden Yataklarý Semineri 60 kiþinin katýlýmý ile 
gerçekleþtirldi.

Metalik Maden Yataklarý Semineri 27-28 Ekim 
tarihlerinde Kent Otel Konferans Salonu`nda 
gerçekleþtirildi. Prof. Dr. Peter Laznýcka`nýn hazýrlayýp 
sunduðu seminere 60 kiþi katýldý. 

Ýki gün süren seminerde gerçekleþtirilen oturumlarýn 
baþlýðý þöyle: "IOCG- Ironoxide-copper-gold systems: 
overall rewiew", "Giant deposits of Cu" ve "Giant 
deposits of Au" (Ýncluded Carlin-Au type) 

Personel eðitim çalýþmalarý gerçekleþtirildi 

Oda personelimizin 'Genel oda iþleyiþi ile kullanýlan 
otomasyon sistemine uyumu` amacýyla düzenlenen 
eðitim çalýþmalarý tamamlandý. 

Yönetim Kurulu üyemiz Hakký Atýl`ýn açýlýþ konuþmasý 
ile baþlayan eðitim çalýþmalarý Ankara`da 
gerçekleþtirildi. 27-28 Ekim tarihlerinde yapýlan 
eðitimlere tüm þube ve temsilcilik çalýþanlarýmýz ile 
genel merkez çalýþanlarý katýldý. 

Presiyometre Semineri yapýldý

Presiyometre Semineri Genel Merkezi`mizde  
gerçekleþtirildi. Üyemiz Ali Kayabaþý tarafýndan verilen 
seminerde Pressiyometre deneyinin yapýlýþý, deneyin 
yapýlýþ amaçlarý ele alýnarak, deney cihazý parçalarý 
tanýmlandý.

Deneyin diðer kuyu içi deneylerle karþýlaþtýrmasýnýn 
da yapýldýðý seminerde taþýma ve oturma 
hesaplamalarýna yönelik örnekler çözüldü.

40`ýn üzerinde meslektaþýmýzýn katýldýðý seminer 
yaklaþýk 6 saat sürdü.

JMO'dan haberler
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Akdamar Kilisesi

Van GölüVan Kalesi

Diyarbakýr'da bu yýl ikincisi düzenlenen  GAP ve Jeoloji 
Sempozyumu'nda GAP Bölgesinin tuðla-kiremit, 
doðaltaþ, metalik madenler, kömür potansiyel, petrol 
potansiyeli, yüzey ve yer altý sularý ile jeotermal 
kaynaklarý potansiyeli, GAP`ýn çevresel etkileri ve 
sorunlarý, bölgedeki kanser vakalarý ile jeolojinin ilgisi 
ve Güneydoðu Anadolu Bölgesi'nin depremselliði ele 
alýndý. 

Ýki gün süren sempozyumun açýlýþ konuþmasýný 
Diyarbakýr Þube Baþkanýmýz Ali Cihat Parlak yaptý. 
Parlak konuþmasýnda sempozyumun konu 
baþlýklarýný sýralayarak, sempozyumun amacýnýn GAP 
bölgesinin yeraltý ve yüzey sularý potansiyeli, 
depremselliði, týbbi jeolojisi, çevre jeolojisi ve metalik 
madenler ile endüstriyel hammadde olanaklarýnýn 
toplum ve ülke yararýna kullanýlmasý konularýnýn 
tartýþýlacaðýný belirtti. 

'Zenginlik bölgeye yansýmýyor'

Genel Merkez Yönetim Kurulu Baþkanýmýz Dündar 

Çaðlan ise konuþmasýnda, iþlenecek topraktan suya, 
enerjiden yeraltý kaynaklarýna kadar tüm yer üstü ve 
yer altý kaynaklarýnýn zenginliðinin bölgeye ve insanýna 
yansýmadýðýný söyledi. Çaðlan, "GAP siyasi iktidarlar 
tarafýndan her dönemde özellikle hiçbir muhalefete 
tahammül edemeyen, kendinden yana bir Türkiye 
yaratma niyetindeki AKP tarafýndan siyasi bir ranta 
dönüþtürülmeye çalýþýlmaktadýr. GAP bölgesinin, 
baþta su, enerji, tarým ve yer altý kaynaklarýnýn 
emperyalizmin hizmetine sunulmasý planlarý adým 
adým uygulanýyor" dedi. "Bizlere düþen, tüm bu 
politikalarýn açýða çýkarýlarak sermayenin ve onunla 
bütünleþmiþ siyasi iktidarlarýn çýkarýnýn deðil 
toplumsal faydanýn saðlandýðý bir projenin hayata 
geçirilmesinin çabasý olmalýdýr" dedi.

GAP'tan beklentiler...

Sempozyumun ikimci oturumunda ise "Türkiye'nin ve 
Bölge'nin GAP'tan Beklentileri" konusu ele alýndý. 
DÝSKÝ Genel Müdürü ve Jeoloji Mühendisleri Odasý 

Yöneticisi Fahrettin Çaðdaþ'ýn moderatörlüðünü 
yaptýðý oturumda, GABB ve Diyarbakýr Büyükþehir 
Belediye Baþkaný Osman Baydemir, Ekonomist Dr. 
Mustafa Sönmez, Dicle Üniversitesi Ziraat Fakültesi 
Tarýmsal Yapýlar ve Sulama Bölüm Baþkaný Prof. Dr. 
Öner Çetin, Dicle Üniversitesi Mühendislik Fakültesi 
Elektrik Elektronik Mühendisliði Bölümü Öðretim 
Üyesi Yrd. Doç. Dr. Bilal Gümüþ ve GAP Kalkýnma 
Ýdaresi Baþkanlýðý Proje Koordinatörü Jeoloji Yüksek 
Mühendisi Nedret Özel birer sunum yaptý.

Osman Baydemir, slayt eþliðinde yaptýðý sunumda 
harita ve verilerle GAP'ýn kültür turizm politikasýný, 
harcamalarýný, HES doðalgaz ve SODES verilerini 
anlattý. Baydemir, ayrýca Türkiye Güneþ Potansiyeli 
haritasýný göstererek, bölgede yenilenebilir güneþ 
enerjisinin büyük bir potansiyelinin bulunduðuna 
dikkat çekti.

'Hasankeyf'i ancak dalgýçlar görebilecek'

GAP'ýn kültür ve turizm politikasýnýn Hasankeyf'i 
taþýmak üzerine kurulu olduðunu vurgulayan 
Baydemir, "Baraj yapýlýrsa dalgýçlar ancak Hasankeyf'i 
görecek" dedi.

Baydemir, Türkiye'nin GAP'a toplam 34 milyar TL 
harcadýðýný, ancak elektrik santrallerinden bugüne 
kadar 37.76 milyar TL gelir elde ettiðini belirterek 
"Yatýrýlan çýkmýþtýr, alacaklýyýz" dedi.

Ekonomist Araþtýrmacý Dr. Mustafa Sönmez de "GAP 
Hayalinin Neresindeyiz" adýyla bir sunum yaptý. GAP'ýn 
kendisi de idaresinin de bir hayalet olduðunu belir ten 
Sönmez, "Aslýnda GAP Bölge Kalkýnma Planý diye bir 
plan yok" dedi. 

'GAP ambalajdýr'

GAP'ta 250 kiþi çalýþtýðýný ve 50 milyon TL bütçesi 
olduðunu belirten Sönmez, "GAP idaresi ideolojik bir 
ambalajdýr. DSÝ, Milli Eðitim, Tarým Bakanlýðý gibi 
kurum ve kuruluþlarýn yaptýðý çalýþma ve yatýrýmlarý alt 
alta diziyor ve GAP çalýþmalarý diye sunuluyor. GAP'ý 
kaldýrýn hiçbir þey eksilmez" diye konuþtu.

Dicle Üniversitesi Öðretim Üyesi Prof. Dr. Ömer Çetin 
sulama, sulama teknikleri ve sulama politikalarý 
konusunda bir sunum yaparken, GAP Kalkýnma 
Ýdaresi Baþkanlýðý Proje Koordinatörü Nedret Özel 
GAP'ýn sulama, tarým, ulaþým gibi konulardaki 
çalýþmalarý anlattý.

Gümüþ'ten Ilýsu Barajý eleþtirisi

Dicle Üniversitesi Mühendislik Fakültesi Elektrik 
Elektronik Mühendisliði bölümü Öðretim Üyesi Yrd. 
Doç. Dr. Bilal Gümüþ de GAP'ýn enerji yatýrýmlarýnýn 
yüzde 85'inin tamamlandýðýný, sulama yatýrýmlarýnýn 
ise yüzde 15'inin tamamlandýðýný belir terek 

Hasankeyf'i sular altýnda býrakacak Ilýsu Barajý ile ilgili 
eleþtiri yaptý. Ilýsu projesinin eskiye dayandýðýný ve 
bugünkü yasalara göre Ilýsu gibi bir barajýn 
yapýlamayacaðýný belirten Gümüþ, Ilýsu Barajý'nýn 
sulama amacý bulunmadýðýný söyledi. 

Ýkinci gün çevre ve deprem tartýþýldý

Sempozyumun ikinci gününde oturum baþkanlýðýný 
Genel Baþkanýmýz Dündar Çaðlan`ýn yaptýðý "Çevre, 
Saðlýk ve Deprem" baþlýklý oturum gerçekleþtirildi. 
Dicle Üniversitesi Göðüs Hastalýklarý Hastanesi Ana 
Bilim Dalý`ndan Profesör Abdurrahman Þenyiðit, 
"Bölgede kanser vakalarý ile jeolojinin ilgisi" baþlýklý 
sunumunda Diyarbakýr ve ilçelerinde asbest 
oranlarýnýn ve günlük yaþamda etkilerinin ciddi 
boyutlarda olduðunu ortaya koydu.

'Fay yasasý çýkarýlmalý'

TMMOB Yönetim Kurulu Üyesi ve DÝSKÝ Genel Müdürü 
Fahrettin Çaðdaþ da, Erzincan depreminden günümüz 
Van depremine Türkiye`de meydana gelen büyük 
depremleri ayrýntýlarýyla ortaya koydu. Türkiye`nin 
depremler açýsýndan dünyanýn en aktif bölgelerinden 
biri üzerinde yer aldýðýný kaydeden Çaðdaþ, Türkiye 
nüfusunun yüzde 98`inin çeþitli derecelerdeki 
deprem hattýnda oturduðunu söyledi. Çaðdaþ, son 60 
yýlda Türkiye`de meydana gelen depremlerde 60 bin 
kiþinin hayatýný kaybettiðini, 460 bin binanýn yýkýldýðýný 
açýkladý. Meydana gelen depremlerde ölümlerin ve 
hasarlarýn olmamasý için kaçak yapýlaþmanýn önüne 
geçilmesi gerektiðini ifade eden Çaðdaþ, "Yerel 
yönetimlerin konuyla ilgili teknik eleman istihdamýný 
saðlayacak yasal düzenlemeler tamamlanmamýþtýr. 
Siyasi ve maddi rant amaçlý imar aflarýnýn doðrudan ve 
dolaylý olarak sürekli gündemde tutulmasý kaçak ve 
denetimsiz yapýlaþmayý özendirmektedir" dedi.

Halkýn can ve mal güvenliðini bu derece etkileyen 
doða olaylarýnýn zararlarýný azaltmak için gerekli yasal 
düzenlemelere uyulmasý gerektiðini belirten Çaðdaþ, 
tüm yapýlarda mutlaka zemin etütlerinin istenmesi 
gerektiðini kaydetti. Çaðdaþ konuþmasýný þöyle 
sürdürdü: "Deprem karþýsýnda or tak aký l  
oluþturulmasý için Türkiye Jeolojik Araþtýrmalar 
Kurumu`nun kurulmasý gerektiðine dikkat çeken 
Çaðdaþ, Türkiye Diri Fay Haritasý`nýn güncellenmesi 
gerektiðini söyledi. Çaðdaþ son olarak Sismotektonik 
Haritalarýn hazýrlanmasý, Fay Yasasý çýkarýlmasýnýn 
þart olduðunu kaydederek, Hasar Tespit Dairesi 
Baþkanlýðý oluþturulmasý gerektiðini söyledi.

Diyarbakýr'da düzenlenen “2. GAP ve Jeoloji 
Sempozyumu” iki gün süren tartýþmalarýn ardýndan 
bir sonuç bildirgesi yayýnlayarak çalýþmalarýný 
sonlandýrdý.

Diyarbakýr þubemiz ilki 2005 yýlýnda düzenlenen GAP ve Jeoloji Sempozyumu'nun 
ikincisini 24-25 Kasým 2011 tarihlerinde düzenledi.

GAP ve Jeolojisi Sempozyumu yapýldý
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Akdamar Kilisesi

Van GölüVan Kalesi

Diyarbakýr'da bu yýl ikincisi düzenlenen  GAP ve Jeoloji 
Sempozyumu'nda GAP Bölgesinin tuðla-kiremit, 
doðaltaþ, metalik madenler, kömür potansiyel, petrol 
potansiyeli, yüzey ve yer altý sularý ile jeotermal 
kaynaklarý potansiyeli, GAP`ýn çevresel etkileri ve 
sorunlarý, bölgedeki kanser vakalarý ile jeolojinin ilgisi 
ve Güneydoðu Anadolu Bölgesi'nin depremselliði ele 
alýndý. 

Ýki gün süren sempozyumun açýlýþ konuþmasýný 
Diyarbakýr Þube Baþkanýmýz Ali Cihat Parlak yaptý. 
Parlak konuþmasýnda sempozyumun konu 
baþlýklarýný sýralayarak, sempozyumun amacýnýn GAP 
bölgesinin yeraltý ve yüzey sularý potansiyeli, 
depremselliði, týbbi jeolojisi, çevre jeolojisi ve metalik 
madenler ile endüstriyel hammadde olanaklarýnýn 
toplum ve ülke yararýna kullanýlmasý konularýnýn 
tartýþýlacaðýný belirtti. 

'Zenginlik bölgeye yansýmýyor'

Genel Merkez Yönetim Kurulu Baþkanýmýz Dündar 

Çaðlan ise konuþmasýnda, iþlenecek topraktan suya, 
enerjiden yeraltý kaynaklarýna kadar tüm yer üstü ve 
yer altý kaynaklarýnýn zenginliðinin bölgeye ve insanýna 
yansýmadýðýný söyledi. Çaðlan, "GAP siyasi iktidarlar 
tarafýndan her dönemde özellikle hiçbir muhalefete 
tahammül edemeyen, kendinden yana bir Türkiye 
yaratma niyetindeki AKP tarafýndan siyasi bir ranta 
dönüþtürülmeye çalýþýlmaktadýr. GAP bölgesinin, 
baþta su, enerji, tarým ve yer altý kaynaklarýnýn 
emperyalizmin hizmetine sunulmasý planlarý adým 
adým uygulanýyor" dedi. "Bizlere düþen, tüm bu 
politikalarýn açýða çýkarýlarak sermayenin ve onunla 
bütünleþmiþ siyasi iktidarlarýn çýkarýnýn deðil 
toplumsal faydanýn saðlandýðý bir projenin hayata 
geçirilmesinin çabasý olmalýdýr" dedi.

GAP'tan beklentiler...

Sempozyumun ikimci oturumunda ise "Türkiye'nin ve 
Bölge'nin GAP'tan Beklentileri" konusu ele alýndý. 
DÝSKÝ Genel Müdürü ve Jeoloji Mühendisleri Odasý 

Yöneticisi Fahrettin Çaðdaþ'ýn moderatörlüðünü 
yaptýðý oturumda, GABB ve Diyarbakýr Büyükþehir 
Belediye Baþkaný Osman Baydemir, Ekonomist Dr. 
Mustafa Sönmez, Dicle Üniversitesi Ziraat Fakültesi 
Tarýmsal Yapýlar ve Sulama Bölüm Baþkaný Prof. Dr. 
Öner Çetin, Dicle Üniversitesi Mühendislik Fakültesi 
Elektrik Elektronik Mühendisliði Bölümü Öðretim 
Üyesi Yrd. Doç. Dr. Bilal Gümüþ ve GAP Kalkýnma 
Ýdaresi Baþkanlýðý Proje Koordinatörü Jeoloji Yüksek 
Mühendisi Nedret Özel birer sunum yaptý.

Osman Baydemir, slayt eþliðinde yaptýðý sunumda 
harita ve verilerle GAP'ýn kültür turizm politikasýný, 
harcamalarýný, HES doðalgaz ve SODES verilerini 
anlattý. Baydemir, ayrýca Türkiye Güneþ Potansiyeli 
haritasýný göstererek, bölgede yenilenebilir güneþ 
enerjisinin büyük bir potansiyelinin bulunduðuna 
dikkat çekti.

'Hasankeyf'i ancak dalgýçlar görebilecek'

GAP'ýn kültür ve turizm politikasýnýn Hasankeyf'i 
taþýmak üzerine kurulu olduðunu vurgulayan 
Baydemir, "Baraj yapýlýrsa dalgýçlar ancak Hasankeyf'i 
görecek" dedi.

Baydemir, Türkiye'nin GAP'a toplam 34 milyar TL 
harcadýðýný, ancak elektrik santrallerinden bugüne 
kadar 37.76 milyar TL gelir elde ettiðini belirterek 
"Yatýrýlan çýkmýþtýr, alacaklýyýz" dedi.

Ekonomist Araþtýrmacý Dr. Mustafa Sönmez de "GAP 
Hayalinin Neresindeyiz" adýyla bir sunum yaptý. GAP'ýn 
kendisi de idaresinin de bir hayalet olduðunu belir ten 
Sönmez, "Aslýnda GAP Bölge Kalkýnma Planý diye bir 
plan yok" dedi. 

'GAP ambalajdýr'

GAP'ta 250 kiþi çalýþtýðýný ve 50 milyon TL bütçesi 
olduðunu belirten Sönmez, "GAP idaresi ideolojik bir 
ambalajdýr. DSÝ, Milli Eðitim, Tarým Bakanlýðý gibi 
kurum ve kuruluþlarýn yaptýðý çalýþma ve yatýrýmlarý alt 
alta diziyor ve GAP çalýþmalarý diye sunuluyor. GAP'ý 
kaldýrýn hiçbir þey eksilmez" diye konuþtu.

Dicle Üniversitesi Öðretim Üyesi Prof. Dr. Ömer Çetin 
sulama, sulama teknikleri ve sulama politikalarý 
konusunda bir sunum yaparken, GAP Kalkýnma 
Ýdaresi Baþkanlýðý Proje Koordinatörü Nedret Özel 
GAP'ýn sulama, tarým, ulaþým gibi konulardaki 
çalýþmalarý anlattý.

Gümüþ'ten Ilýsu Barajý eleþtirisi

Dicle Üniversitesi Mühendislik Fakültesi Elektrik 
Elektronik Mühendisliði bölümü Öðretim Üyesi Yrd. 
Doç. Dr. Bilal Gümüþ de GAP'ýn enerji yatýrýmlarýnýn 
yüzde 85'inin tamamlandýðýný, sulama yatýrýmlarýnýn 
ise yüzde 15'inin tamamlandýðýný belir terek 

Hasankeyf'i sular altýnda býrakacak Ilýsu Barajý ile ilgili 
eleþtiri yaptý. Ilýsu projesinin eskiye dayandýðýný ve 
bugünkü yasalara göre Ilýsu gibi bir barajýn 
yapýlamayacaðýný belirten Gümüþ, Ilýsu Barajý'nýn 
sulama amacý bulunmadýðýný söyledi. 

Ýkinci gün çevre ve deprem tartýþýldý

Sempozyumun ikinci gününde oturum baþkanlýðýný 
Genel Baþkanýmýz Dündar Çaðlan`ýn yaptýðý "Çevre, 
Saðlýk ve Deprem" baþlýklý oturum gerçekleþtirildi. 
Dicle Üniversitesi Göðüs Hastalýklarý Hastanesi Ana 
Bilim Dalý`ndan Profesör Abdurrahman Þenyiðit, 
"Bölgede kanser vakalarý ile jeolojinin ilgisi" baþlýklý 
sunumunda Diyarbakýr ve ilçelerinde asbest 
oranlarýnýn ve günlük yaþamda etkilerinin ciddi 
boyutlarda olduðunu ortaya koydu.

'Fay yasasý çýkarýlmalý'

TMMOB Yönetim Kurulu Üyesi ve DÝSKÝ Genel Müdürü 
Fahrettin Çaðdaþ da, Erzincan depreminden günümüz 
Van depremine Türkiye`de meydana gelen büyük 
depremleri ayrýntýlarýyla ortaya koydu. Türkiye`nin 
depremler açýsýndan dünyanýn en aktif bölgelerinden 
biri üzerinde yer aldýðýný kaydeden Çaðdaþ, Türkiye 
nüfusunun yüzde 98`inin çeþitli derecelerdeki 
deprem hattýnda oturduðunu söyledi. Çaðdaþ, son 60 
yýlda Türkiye`de meydana gelen depremlerde 60 bin 
kiþinin hayatýný kaybettiðini, 460 bin binanýn yýkýldýðýný 
açýkladý. Meydana gelen depremlerde ölümlerin ve 
hasarlarýn olmamasý için kaçak yapýlaþmanýn önüne 
geçilmesi gerektiðini ifade eden Çaðdaþ, "Yerel 
yönetimlerin konuyla ilgili teknik eleman istihdamýný 
saðlayacak yasal düzenlemeler tamamlanmamýþtýr. 
Siyasi ve maddi rant amaçlý imar aflarýnýn doðrudan ve 
dolaylý olarak sürekli gündemde tutulmasý kaçak ve 
denetimsiz yapýlaþmayý özendirmektedir" dedi.

Halkýn can ve mal güvenliðini bu derece etkileyen 
doða olaylarýnýn zararlarýný azaltmak için gerekli yasal 
düzenlemelere uyulmasý gerektiðini belirten Çaðdaþ, 
tüm yapýlarda mutlaka zemin etütlerinin istenmesi 
gerektiðini kaydetti. Çaðdaþ konuþmasýný þöyle 
sürdürdü: "Deprem karþýsýnda or tak aký l  
oluþturulmasý için Türkiye Jeolojik Araþtýrmalar 
Kurumu`nun kurulmasý gerektiðine dikkat çeken 
Çaðdaþ, Türkiye Diri Fay Haritasý`nýn güncellenmesi 
gerektiðini söyledi. Çaðdaþ son olarak Sismotektonik 
Haritalarýn hazýrlanmasý, Fay Yasasý çýkarýlmasýnýn 
þart olduðunu kaydederek, Hasar Tespit Dairesi 
Baþkanlýðý oluþturulmasý gerektiðini söyledi.

Diyarbakýr'da düzenlenen “2. GAP ve Jeoloji 
Sempozyumu” iki gün süren tartýþmalarýn ardýndan 
bir sonuç bildirgesi yayýnlayarak çalýþmalarýný 
sonlandýrdý.

Diyarbakýr þubemiz ilki 2005 yýlýnda düzenlenen GAP ve Jeoloji Sempozyumu'nun 
ikincisini 24-25 Kasým 2011 tarihlerinde düzenledi.

GAP ve Jeolojisi Sempozyumu yapýldý
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Balýkesir Üniversitesi Mimarlýk Mühendislik Fakültesi 
amfisinde, 1-2 Aralýk 2011 tarihlerinde, TMMOB 
Jeoloji Mühendisleri Odasý ve Balýkesir Üniversitesi 
organizatörlüðünde,  MTA Genel Müdürlüðü'nde 
görevli Balýkesir'de arazi araþtýrmasý esnasýnda 
hayatýný kaybeden Dr. Mustafa Duru anýsýna “Biga 
Yarýmadasý'nýn Jeolojisi Sempozyumu” düzenlendi.

Öðrencilerin yoðun ilgi gösterdiði sempozyuma; BAÜ 
Mimarlýk Mühendislik Fakültesi Dekaný Prof. Dr. Cengiz 
Özmetin, TMMOB JMO Yönetim Kurulu Baþkaný 
Dündar Çaðlayan, TMMOB JMO Balýkesir Ýl Temsilcisi 
Kemal Gökçay Yenigün, BAÜ Jeoloji Mühendisliði 
Bölüm Baþkaný Doç. Dr. Cemal Bölücek, Prof. Dr. 
Erdoðan Yüzer, Prof. Dr. Atasaver Gedikoðlu, Prof. Dr. 
Aral Okay, Prof. Dr. Yusuf Tatar, Þükrü Pehlivan ve 
Behçet Akyürek konuþmacý olarak katýldý. 

Toplantýda Biga Yarýmadasý'nda bulunan mevcut 
madenlerin özellikleri ve deðerlendirilmesi, 
madenciliðin çevreye, tarýma, yer altý yer üstü 
sularýna, havaya ve insan hayatýna etkileri gibi konular 
üzerinde duruldu. Bölgedeki deðerlerin keþfi ve 
iþlenmesi sürecinde, Balýkesir Üniversitesi ile yerel 
yönetimler arasýnda iþbirliðinin de önemine deðinildi.  

Sempozyumda, bölgede deprem tehlike analizleri 
yapýlabilmesi için tanýmlanmýþ olan aktif faylarýn 
davranýþ lar ýn ýn b i l inmesine ve bu amaç 
doðr ul tusunda jeoloj ik  -  paleosismoloj ik  
araþtýrmalarýn gerekli olduðu sonucuna varýldý. Yerel 
yönetimlerin, jeoloji mühendislerinin yer almadýðý 
jeofizik ve jeoteknik zemin etütlerini yeterli 
görmelerinin sakýncalý ve tehlikeli bir tutum olacaðý 
görüþü vurgulandý.  

biga yarýmadasý'nýn jeolojisi
sempozyumu yapýldý
Balýkesir'de arazi araþtýrmasý sýrasýnda hayatýný kaybeden 
Dr. Mehmet Duru anýsýna düzenlenen Balýkesir Üniversitesi ile birlikte 

düzenlediðimiz 2 Biga Yarýmadasý'nýn Jeolojisi Sempozyumu' yapýldý.

TMMOB Jeoloji Mühendisleri Odasý olarak ODTÜ 
Jeoloji Mühendisliði Bölümü ile birlikte düzenlediðimiz 
'Sondaj Sempozyumu' Ortadoðu Teknik Üniversitesi 
Kültür ve Kongre Merkezi`nde gerçekleþtirildi.

TMMOB Jeoloji Mühendisleri Odasý ve ODTÜ Jeoloji 
Mühendisliði Bölümü olarak birlikte düzenlediðimiz 
Sondaj Sempozyumu yapýldý. Toplam 41 bildirinin 
sunulduðu Sempozyumumuzu delegelerin yanýsýra 
kalabalýk bir izleyici grubu takip etti. Yoðun bir ilgi ile 
karþýlanan sempozyumda çeþitli firmalar kapalý ve 
açýk alanda açtýklarý standlarla ürünlerini ve sondaj 
ekipmanlarýný tanýttý.

Jeolojinin eºsiz zenginlikteki alanlarýnda üretilen bilgi 
birikimini ve bilimsel geliþmeleri meslektaþlarýmýza 
taþýma, deneyimi paylaþarak uygulamada 
zenginleþme amaçlý yürütmeye çalýþtýðýmýz 
f a a l i y e t l e r i m i z i n  b i r  y a n s ý m a s ý  o l a n  
sempozyumumuzda jeoloji mühendisliðinin hemen 
her alanýnda varolan sondaj faaliyetini; lokasyon yeri 
belirlenmesinden baþlayarak, sondaj lokasyonunun  

hazýrlanmasý, kullanýlacak sondaj sývýýs, ekipman ve 
malzemeleri, sondaj tekniði ve teknolojileri, 
standartlarý, kuyu loðlarý, testleri, mevzuatý, iþçi 
saðlýðý ve iþ güvenliði, çevre sorunlarý, sondaj eðitimi, 
sondaj ver bankasý oluþturulmasý gibi konular 
tartýþýldý. Sempozyumda ayrýca çeþitli bölgelerdeki 
sondaj uygulamalarýna iliþkin deneyimler de 
paylaþýldý.

Sondaj sektöründe yer alan meslektaþlarýmýzý, 
akademisyenlerimizi, üreticileri, hizmet veren ve 
hizmet alan kiþi, kurum ve kuruluþlarý bir araya getiren 
sempozyumumuza ilgi büyük oldu. Sondaj 
sektörünün sorunlarýný ve  çözüm önerilerini 
tartýþmaya açan sempozyumayüzün üstünde delege 
katýlýrken, üç gün boyunca 1000'in üzerinde dinleyici 
oturumlarý takip etti. 

Sempozyumumuzda 41 bilimsel bildiri, bir panel ve 
bir çaðrýlý konuþma yapýlýrken, su, maden, jeotermal, 
zemin, petrol, doðalgaz araþtýrma ve üretim sondajlarý 
ile ilgili konular masaya yatýrýldý.

sondaj sempozyumu'na ilgi büyük oldu
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Balýkesir Üniversitesi Mimarlýk Mühendislik Fakültesi 
amfisinde, 1-2 Aralýk 2011 tarihlerinde, TMMOB 
Jeoloji Mühendisleri Odasý ve Balýkesir Üniversitesi 
organizatörlüðünde,  MTA Genel Müdürlüðü'nde 
görevli Balýkesir'de arazi araþtýrmasý esnasýnda 
hayatýný kaybeden Dr. Mustafa Duru anýsýna “Biga 
Yarýmadasý'nýn Jeolojisi Sempozyumu” düzenlendi.

Öðrencilerin yoðun ilgi gösterdiði sempozyuma; BAÜ 
Mimarlýk Mühendislik Fakültesi Dekaný Prof. Dr. Cengiz 
Özmetin, TMMOB JMO Yönetim Kurulu Baþkaný 
Dündar Çaðlayan, TMMOB JMO Balýkesir Ýl Temsilcisi 
Kemal Gökçay Yenigün, BAÜ Jeoloji Mühendisliði 
Bölüm Baþkaný Doç. Dr. Cemal Bölücek, Prof. Dr. 
Erdoðan Yüzer, Prof. Dr. Atasaver Gedikoðlu, Prof. Dr. 
Aral Okay, Prof. Dr. Yusuf Tatar, Þükrü Pehlivan ve 
Behçet Akyürek konuþmacý olarak katýldý. 

Toplantýda Biga Yarýmadasý'nda bulunan mevcut 
madenlerin özellikleri ve deðerlendirilmesi, 
madenciliðin çevreye, tarýma, yer altý yer üstü 
sularýna, havaya ve insan hayatýna etkileri gibi konular 
üzerinde duruldu. Bölgedeki deðerlerin keþfi ve 
iþlenmesi sürecinde, Balýkesir Üniversitesi ile yerel 
yönetimler arasýnda iþbirliðinin de önemine deðinildi.  

Sempozyumda, bölgede deprem tehlike analizleri 
yapýlabilmesi için tanýmlanmýþ olan aktif faylarýn 
davranýþ lar ýn ýn b i l inmesine ve bu amaç 
doðr ul tusunda jeoloj ik  -  paleosismoloj ik  
araþtýrmalarýn gerekli olduðu sonucuna varýldý. Yerel 
yönetimlerin, jeoloji mühendislerinin yer almadýðý 
jeofizik ve jeoteknik zemin etütlerini yeterli 
görmelerinin sakýncalý ve tehlikeli bir tutum olacaðý 
görüþü vurgulandý.  

biga yarýmadasý'nýn jeolojisi
sempozyumu yapýldý
Balýkesir'de arazi araþtýrmasý sýrasýnda hayatýný kaybeden 
Dr. Mehmet Duru anýsýna düzenlenen Balýkesir Üniversitesi ile birlikte 

düzenlediðimiz 2 Biga Yarýmadasý'nýn Jeolojisi Sempozyumu' yapýldý.

TMMOB Jeoloji Mühendisleri Odasý olarak ODTÜ 
Jeoloji Mühendisliði Bölümü ile birlikte düzenlediðimiz 
'Sondaj Sempozyumu' Ortadoðu Teknik Üniversitesi 
Kültür ve Kongre Merkezi`nde gerçekleþtirildi.

TMMOB Jeoloji Mühendisleri Odasý ve ODTÜ Jeoloji 
Mühendisliði Bölümü olarak birlikte düzenlediðimiz 
Sondaj Sempozyumu yapýldý. Toplam 41 bildirinin 
sunulduðu Sempozyumumuzu delegelerin yanýsýra 
kalabalýk bir izleyici grubu takip etti. Yoðun bir ilgi ile 
karþýlanan sempozyumda çeþitli firmalar kapalý ve 
açýk alanda açtýklarý standlarla ürünlerini ve sondaj 
ekipmanlarýný tanýttý.

Jeolojinin eºsiz zenginlikteki alanlarýnda üretilen bilgi 
birikimini ve bilimsel geliþmeleri meslektaþlarýmýza 
taþýma, deneyimi paylaþarak uygulamada 
zenginleþme amaçlý yürütmeye çalýþtýðýmýz 
f a a l i y e t l e r i m i z i n  b i r  y a n s ý m a s ý  o l a n  
sempozyumumuzda jeoloji mühendisliðinin hemen 
her alanýnda varolan sondaj faaliyetini; lokasyon yeri 
belirlenmesinden baþlayarak, sondaj lokasyonunun  

hazýrlanmasý, kullanýlacak sondaj sývýýs, ekipman ve 
malzemeleri, sondaj tekniði ve teknolojileri, 
standartlarý, kuyu loðlarý, testleri, mevzuatý, iþçi 
saðlýðý ve iþ güvenliði, çevre sorunlarý, sondaj eðitimi, 
sondaj ver bankasý oluþturulmasý gibi konular 
tartýþýldý. Sempozyumda ayrýca çeþitli bölgelerdeki 
sondaj uygulamalarýna iliþkin deneyimler de 
paylaþýldý.

Sondaj sektöründe yer alan meslektaþlarýmýzý, 
akademisyenlerimizi, üreticileri, hizmet veren ve 
hizmet alan kiþi, kurum ve kuruluþlarý bir araya getiren 
sempozyumumuza ilgi büyük oldu. Sondaj 
sektörünün sorunlarýný ve  çözüm önerilerini 
tartýþmaya açan sempozyumayüzün üstünde delege 
katýlýrken, üç gün boyunca 1000'in üzerinde dinleyici 
oturumlarý takip etti. 

Sempozyumumuzda 41 bilimsel bildiri, bir panel ve 
bir çaðrýlý konuþma yapýlýrken, su, maden, jeotermal, 
zemin, petrol, doðalgaz araþtýrma ve üretim sondajlarý 
ile ilgili konular masaya yatýrýldý.

sondaj sempozyumu'na ilgi büyük oldu
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JMO günce

ÇOÐUNLUKLU   ÇOÐUNLUKSUZ

G.MARMARA ÞUBESÝ 07-08 Ocak 2012 14-15 Ocak 2012

TRABZON ÞUBESÝ 07-08 Ocak 2012 14-15 Ocak 2012

SAMSUN ÞUBESÝ 07-08 Ocak 2012 14-15 Ocak 2012

KONYA ÞUBESÝ 14-15 Ocak 2012 21-22 Ocak 2012

ADANA ÞUBESÝ 14-15 Ocak 2012 21-22 Ocak 2012

DENÝZLÝ ÞUBESÝ 14-15 Ocak 2012 21-22 Ocak 2012

SÝVAS ÞUBESÝ 21-22 Ocak 2012 28-29 Ocak 2012

DÝYARBAKIR ÞUBESÝ 28-29 Ocak 2012 04-05 Þubat 2012

ANTALYA ÞUBESÝ 28-29 Ocak 2012 04-05 Þubat 2012

ÝSTANBUL ÞUBESÝ 04-05 Þubat 2012 11-12 Þubat 2012

ESKÝÞEHÝR ÞUBESÝ 04-05 Þubat 2012 11-12 Þubat 2012

ELAZIÐ 04-05 Þubat 2012 11-12 Þubat 2012

MALATYA 04-05 Þubat 2012 11-12 Þubat 2012

ÝZMÝR ÞUBESÝ 11-12 Þubat 2012 18-19 Þubat 2012

GAZÝANTEP 11-12 Þubat 2012 18-19 Þubat 2012

KOCAELÝ 11-12 Þubat 2012 18-19 Þubat 2012

ANKARA 25-26 Þubat 2012 03-04 Mart 2012

odamýz genel kurul ve
seçim süreçleri devam ediyor

Odamýzýn Þube, Bölge ve Genel Merkez Genel Kurullarý ve seçimleri, Oda Ana 

Yönetmeliðimizde belirtilen usul ve esaslar çerçevesinde gerçekleþtirilecektir.

17 Eylül 2011 tarihinde TMMOB Ücretli Mühendis, Mimar Ve Þehir Plancýlarý Ve Ýþsizlik Kurultayý Ankara Yerel 
Kurultayý'na katýlým gerçekleþtirildi.

24 Eylül 2011 tarihinde ÝMO Rüþtü Özal Toplantý Salonu'nda düzenlenen TMMOB 2. Kadýn Kurultay'ýna katýlým 
saðlandý.

27-28 Ekim 2011 tarihlerinde Metalik Maden Yataklarý Seminer'i gerçekleþtirildi. Prof. Dr. Peter LAZNICKA 
tarafýndan verilen seminere ilgi büyük oldu.

31 Ekim-04 Kasým 2011 tarihlerinde MAPINFO Temel ve Ýleri Seviye Eðitimi yapýldý.

12-13 Kasým 2011 tarihlerinde Odamýz Genel Merkezinde Pressiyometre seminrei düzenlendi.

3-4 Aralýk 2011 tarihinde Ankara Barosu Eðitim Merkezi`nde gerçekleþtirile n 'Devrimci Halkçý Yerel Yönetimler 
Sempozyumu'na katýlým saðlandý.

9 Aralýk 2011 tarihinde 'Kamusallýk Yeniden Çalýþtay'ýna katýlýndý. 

21-23 Aralýk 2011 tarihlerinde Ortadoðo Teknik Üniversitesi Kültür ve Kongre Merkezi`nde Sondaj Sempozyumu 
düzenlendi. Büyük ilgi gören sempozyumda sondaj sektörüünün sorunlarý ve çözüm önerileri tartýþýldý




